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      Annotation

    
        
          Данная работа посвящена разработке программно-аппаратного комплекса для восстановления баланса у пациентов с атаксией. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1. Изучить проблему реабилитации баланса при атаксии; 2. Провести сравнительный анализ существующих решений на основе выделенных критериев; 3. Сформировать концепцию аппарата на основе исследования; 4. Создать прототип программно-аппаратного комплекса; 5. Разработать приложение для взаимодействия с комплексом; 6. Провести оценку эффективности полученного решения. Работа проведена на базе Высшей Школы Интеллектуальных Систем и Суперкомпьютерных Технологий СПбПУ. Была проанализирована научная литература о восстановлении баланса, методик реабилитации, а также информационные сайты существующих решений. В результате проведённой работы был создан программно-аппаратный комплекс для реабилитации баланса с помощью вибротактильной обратной связи, включающий в себя модули стелек и Android приложение.
        

        
          This work is devoted to the development of a software and hardware complex for restoring balance in patients with ataxia. Tasks that were solved in the course of the study: 1. Study the problem of balance rehabilitation in ataxia; 2. Conduct a comparative analysis of existing solutions based on the selected criteria; 3. Create the concept of the apparatus based on the study; 4. Create a prototype of a software and hardware complex; 5. Develop an application for interaction with the complex; 6. Evaluate the effectiveness of the resulting solution. The work was carried out on the basis of the Higher School of Intelligent Systems and Supercomputer Technologies of SPbPU. The scientific literature on the issue of rebalancing, rehabilitation methods, as well as information sites of existing solutions in the field of ataxia rehabilitation was analyzed. As a result of the work carried out, a software and hardware complex for balance disorders rehabilitation with vibrotactile biofeedback was created, which includes insole modules and an Android application.
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